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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 
___________ 

 
FUNCTION BLOCKS (FB) FOR PROCESS CONTROL –  

 
Part 3: Electronic Device Description Language (EDDL) 

 
 

FOREWORD 
1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 

all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as “IEC 
Publication(s)”). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely 
with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by 
agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence 
between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in 
the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 61804-3 has been prepared by subcommittee 65E: Devices and 
integration in enterprise systems, of IEC technical committee 65: Industrial process 
measurement, control and automation. 
This second edition cancels and replaces the first edition published in 2006. This edition 
constitutes a technical revision. 

The main changes with respect to the previous edition are listed below1. 

Additions 

 Language elements to support modular devices, see , 7.9, 7.10, 7.36.1, 7.36.2, 7.36.3, 
7.36.13, and 7.36.15; 

 Language elements to support offline configuration, 7.31; 

 Usage of UTF-8, see A.2.3.; 

___________ 
1 The historical background to the EDDL specification is given in Annex E. 
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 Various BuiltIns; 

 BLOCK_A referencing. Updates to support access to multiple blocks, see 7.4.1, 
7.38.18 up to 7.38.26.; 

 Add VALIDITY attribute to various lexical structures; 

 Support of multi-language images, see 7.18.2.1.; 

 In 7.23.1 deleted the restriction of the MENU item list; 

 Syntactical limitation on conditionals in 7.23.2.1 to restrict the MENU layout; 

 Add LIST and delete VARIABLE_LIST of the MENU items in 7.23.2.1; 

 Additional return value data types for METHOD TYPE, see 7.24.2.3; 

 Replace reference by a context specific specification in Table 170; 

 Clearification on KEY_POINTS behaviour, see 7.35.2.4; 

 Add TRANSPARENT to the lexical structure to make the list of attributes consistent, 
see 7.36.11; 

 Clarification on file behaviour, see 7.36.10; 

 Add in Table A.5 the new key-words; 

 Add the formal EDDL syntax in A.6. 
 

• Corrections 

 Deleted in A.6 all non-needed constructs using the auxiliary ..._listR. These were 
created by a non-perfect syntax-checking tool. 

 Deleted in A.6 all non-needed "stmt1:" and  "stmt2:". These were created by a non-
perfect syntax-checking tool. 

 Made A.6 consistent about using a colon at the end of a term by amending colons in a 
consistent way. 

 Deleted not used references. 

 Deleted in several lexical structures the brackets and “<exp>” 

 Deleted in lexical structures the “[ … <expr>]” where the conditional expression was 
not possible. 

 Exchanged the attribute WIDTH by HEIGHT in the subclause specifying HEIGHT. 

 Spelling errors like GUAGE exchanged to GAUGE. 

 Syntactical limitation on conditionals in ACTIONS (for example see 7.14.2.3 and 
7.14.2.4) to support conditionals only in the METHODs. 

 Clearification on file behavior in 7.15. 

 Add GRID and IMAGES to the attribute list, see 7.19. 

 Deleted a duplication of element list in 7.23.2.1. 

 Defining and calling METHODs with parameter and return value, see 7.24. 

 Restriction on METHOD CLASS, see 7.24.2.2.  

 Clearification on SCALING_FACTOR behaviour, see Table 165. 

 Deleted EDDL operators from EDDL keyword list, see Table A.5. 

 Clarification on TIME_VALUE coding providing the absolute basis, see Table D.16 and 
Table D.17. 
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This bilingual version, published in 2011-07, corresponds to the English version. 

The text of this standard is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

65E/162/FDIS 65E/173/RVD 

Full information on the voting for the approval of this standard can be found in the report on 
voting indicated in the above table. 

The French version of this standard has not been voted upon. 

This publication has been drafted in accordance with ISO/IEC Directives, Part 2. 

A list of all parts of the IEC 61804 series, published under the general title Function blocks 
(FB) for process control, can be found on the IEC web site. 

The committee has decided that the contents of this publication will remain unchanged until 
the stability date indicated on the IEC web site under "http://webstore.iec.ch" in the data 
related to the specific publication. At this date, the publication will be:  

• reconfirmed, 
• withdrawn, 
• replaced by a revised edition, or 
• amended. 

 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 
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INTRODUCTION 

This part of the IEC 61804 series specifies the Electronic Device Description Language 
(EDDL) technology. 

The EDDL fills the gap between the conceptual Function Block specification of IEC 61804-2 
and a product implementation. It allows the manufacturers to use the same description 
method for devices based on different technologies and platforms. Figure 1 shows these 
aspects. 
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Figure 1 – Position of the IEC 61804 series related to other standards and products 
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FUNCTION BLOCKS (FB) FOR PROCESS CONTROL –  
 

Part 3: Electronic Device Description Language (EDDL) 
 
 

1 Scope 

This part of IEC 61804 specifies the Electronic Device Description Language (EDDL) 
technology, which enables the integration of real product details using the tools of the 
engineering life cycle. 

This standard specifies EDDL as a generic language for describing the properties of 
automation system components. EDDL is capable of describing 

• device parameters and their dependencies; 

• device functions, for example, simulation mode, calibration; 

• graphical representations, for example, menus; 

• interactions with control devices; 

• graphical representations: 

 enhanced user interface; 

 graphing system; 

• persistent data store. 
EDDL is to be used to create Electronic Device Description (EDD). This EDD is used with 
appropriate tools to generate interpretative code to support parameter handling, operation, 
and monitoring of automation system components such as remote I/Os, controllers, sensors, 
and programmable controllers. Tool implementation is outside the scope of this standard. 

This standard specifies the semantic and lexical structure in a syntax-independent manner. A 
specific syntax is defined in Annex A, but it is possible to use the semantic model also with 
different syntaxes. 

NOTE 1 The EDDL may also be used for the description of product properties in other domains. 

The EDDL and the device-related EDD is applicable to industrial automation. 

NOTE 2 Industrial automation may include devices such as generic digital and analog input/output modules, 
motion controllers, human machine interfaces, sensors, closed-loop controllers, encoders, hydraulic valves, and 
programmable controllers. 

This International Standard satisfies the requirements of Clause 9 of IEC/TS 61804-1. 

2 Normative references 

The following referenced documents are indispensable for the application of this document. 
For dated references, only the edition cited applies. For undated references, the latest edition 
of the referenced document (including any amendments) applies. 

IEC 61499-1:2005, Function blocks  – Part 1: Architecture 

IEC/TS 61804-1:2003, Function blocks (FB) for process control − Part 1: Overview of system 
aspects 

ISO/IEC 2022, Information technology – Character code structure and extension techniques 

ISO/IEC 2375:2003, Information technology – Procedure for registration of escape sequences 
and coded character sets 

ISO/IEC 7498-1, Information technology – Open Systems Interconnection – Basic Reference 
Model: The Basic Model 
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ISO/IEC 8859-1:1998, Information technology – 8-bit single-byte coded graphic character sets 
– Part 1: Latin alphabet No. 1 

ISO/IEC 9899, Programming languages − C 

ISO/IEC 10646-1:2000, Information technology – Universal Multiple-Octet Coded Character 
Set (UCS) – Part 1: Architecture and Basic Multilingual Plane 

ISO 639, Code for the representation of names of languages 

ISO 3166-1:2006, Codes for the representation of names of countries and their subdivisions – 
Part 1: Country codes 

IEEE 754:1985 (R1990), Binary Floating-Point Arithmetic 

RFC 3629:2003, UTF-8, User Datagram Protocol, available at 
<http://www.ietf.org/rfc/rfc0768.txt > 

3 Terms, definitions, abbreviated terms and acronyms 

3.1 Terms and definitions 
For the purposes of this document, the following terms and definitions, some of which have 
been compiled from the referenced documents, apply. 

NOTE The terms in IEC 60050-351 apply partially. 

3.1.1  
algorithm 
finite set of well-defined rules for the solution of a problem in a finite number of operations 

3.1.2  
attribute 
description of an externally visible characteristic or feature of an object 

NOTE The attributes of an object contain information about variable portions of an object. Typically, they provide 
status information or govern the operation of an object. Attributes may also affect the behaviour of an object. 
Attributes are divided into class attributes and instance attributes. 

3.1.3  
Builtin 
predefined subroutine for communication and display executed by the EDD application 

3.1.4  
configuration (of a system or device) 
step in system design: selecting functional units, assigning their locations and defining their 
interconnections 

[IEC 61499-1] 

3.1.5  
data 
representation of facts, concepts or instructions in a formalized manner suitable for 
communication, interpretation or processing by human beings or by automatic means 

[ISO/AFNOR Dictionary of Computer Science] 

3.1.6  
data connection 
association established between functional units for conveyance of data 

[IEC 61499-1] 
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 
___________ 

 
BLOCS FONCTIONNELS (FB) POUR LES PROCÉDÉS INDUSTRIELS –  

 
Partie 3: Langage de description électronique de produit (EDDL) 

 
 

AVANT-PROPOS 
1) La Commission Electrotechnique Internationale (CEI) est une organisation mondiale de normalisation 

composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de la CEI). La CEI a 
pour objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les 
domaines de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, la CEI – entre autres activités – publie des Normes 
internationales, des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au 
public (PAS) et des Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de la CEI"). Leur élaboration est confiée à des 
comités d'études, aux travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les 
organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec la CEI, participent 
également aux travaux. La CEI collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), 
selon des conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de la CEI concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de la CEI 
intéressés sont représentés dans chaque comité d’études. 

3) Les Publications de la CEI se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de la CEI. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que la CEI 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; la CEI ne peut pas être tenue responsable 
de l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de la CEI s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de la CEI dans leurs publications 
nationales et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de la CEI et toutes publications 
nationales ou régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) La CEI elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de la CEI. La CEI n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de 
certification indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à la CEI, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou 
mandataires, y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités 
nationaux de la CEI, pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre 
dommage de quelque nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais 
de justice) et les dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de la CEI ou de 
toute autre Publication de la CEI, ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication.  

9) L’attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de la CEI peuvent faire 
l’objet de droits de brevet. La CEI ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits 
de brevets et de ne pas avoir signalé leur existence. 

La Norme internationale CEI 61804-3 a été établie par le sous-comité 65E: Les dispositifs et 
leur intégration dans les systèmes de l’entreprise, du comité d’études 65 de la CEI: Mesure, 
commande et automation dans les processus industriels. 
Cette deuxième édition annule et remplace la première édition parue en 2006. Cette édition 
constitue une révision technique. 

Les principales modifications par rapport à l’édition précédente sont les suivantes1. 

Ajouts 
 Éléments de langage pour décrire les dispositifs modulaires, 7.9, 7.10, 7.36.1, 7.36.2, 

7.36.3, 7.36.13 et 7.36.15; 

 Éléments de langage pour décrire la configuration hors connexion, 7.31; 

___________ 
1  Le contexte historique de la spécification EDDL est présenté à l’Annexe E. 
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 Utilisation de UTF-8, voir A.2.3; 

 Divers BuiltIn; 

 Référencement de BLOCK_A. Mises à jour pour décrire l’accès à des blocs multiples, 
voir 7.4.1, 7.38.18 à 7.38.26; 

 Ajout de l’attribut VALIDITY (validité) à différentes structures lexicales; 

 Prise en charge d’images multilingues, voir 7.18.21; 

 En 7.23.1, suppression de la restriction de la liste d’éléments de MENU; 

 Limitation syntaxique sur les instructions conditionnelles en 7.23.2.1 pour restreindre 
la disposition de MENU; 

 Ajout de LIST (liste) et suppression de VARIABLE_LIST (liste des variables) dans les 
éléments de MENU en 7.23.2.1; 

 Types de données de valeur de retour additionnels pour METHOD TYPE, voir 
7.24.2.3; 

 Remplacement de la référence par une spécification spécifique au contexte dans le 
Tableau 170; 

 Clarification sur le comportement des KEY_POINT (point clé), voir 7.35.2.4; 

 Ajout de TRANSPARENT à la structure lexicale pour rendre la liste d’attributs 
cohérente, voir 7.36.11; 

 Clarification sur le comportement des fichiers, voir 7.36.10; 

 Ajout dans le Tableau 5 de nouveaux mots clés; 

 Ajout de la syntaxe EDDL formelle en A.6. 

 

• Corrections 

 Suppression en A.6 de toutes les constructions non nécessaires utilisant l’élément 
auxiliaire ..._listR. Celles-ci avaient été créées par un outil de vérification de syntaxe 
imparfait. 

 Suppression de tous les "stmt1:" et "stmt2:" superflus en A.6. Ceux-ci avaient été 
créés par un outil de vérification de syntaxe imparfait. 

 A.6, désormais cohérent en ce qui concerne l’utilisation d’un deux-points à la fin d’un 
terme après modification des deux-points. 

 Références non utilisées supprimées. 

 Parenthèses et "<exp>" supprimés dans plusieurs structures lexicales. 

 "[ … <expr>]" supprimé dans plusieurs structures lexicales dans lesquelles 
l’expression conditionnelle n’est pas possible. 

 Attribut WIDTH (largeur) remplacé par HEIGHT (hauteur) dans le paragraphe 
spécifiant HEIGHT. 

 Fautes d’orthographe telles que GUAGE remplacé par GAUGE. 

 Limitation syntaxique sur les instructions conditionnelles dans les ACTIONS (par 
exemple, voir 7.14.2.3 et 7.14.2.4) pour prendre en charge les éléments conditionnels 
uniquement dans les éléments METHOD (méthode). 

 Clarification sur le comportement des fichiers en 7.15. 

 Ajout de GRID (grille) et IMAGES à la liste des attributs, voir 7.19. 

 Suppression d’une duplication de liste d’éléments en 7.23.2.1. 

 Définition et appel des METHOD avec un paramètre et une valeur de retour, voir 7.24. 

 Restriction sur METHOD CLASS (classe de méthode), voir 7.24.2.2. 
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 Clarification sur le comportement de SCALING_FACTOR (facteur d’échelle), voir 
Tableau 165. 

 Suppression d’opérateurs EDDL de la liste de mots-clés EDDL, voir Tableau A.5. 

 Clarification sur le codage de TIME_VALUE (valeur d’heure) constituant la base 
absolue, voir Tableau D.16 et Tableau D.17. 

La présente version bilingue, publiée en 2011-07, correspond à la version anglaise. 

Le texte anglais de cette norme est issu des documents 65E/162/FDIS et 65E/173/RVD. 

Le rapport de vote 65E/173/RVD donne toute information sur le vote ayant abouti à 
l'approbation de cette norme. 

La version française de cette norme n'a pas été soumise au vote. 

Cette publication a été rédigée selon les Directives ISO/CEI, Partie 2. 

Une liste de toutes les parties de la série CEI 61804, publiées sous le titre Blocs fonctionnels 
(FB) pour les procédés industriels, peut être consultée sur le site web de la CEI. 

Le comité a décidé que le contenu de cette publication ne sera pas modifié avant la date de 
stabilité indiquée sur le site web de la CEI sous "http://webstore.iec.ch" dans les données 
relatives à la publication recherchée. A cette date, la publication sera  

• reconduite, 
• supprimée, 
• remplacée par une édition révisée, ou 
• amendée. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de cette 
publication indique qu'elle contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à 
une bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, 
imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 
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INTRODUCTION 

La présente partie de la série CEI 61804 spécifie la technologie de langage de description 
électronique de produit (EDDL). 

Le langage EDDL établit un lien entre la spécification conceptuelle de bloc fonction de la 
CEI 61804-2 et une implémentation de produit. Il permet aux fabricants d’utiliser la même 
méthode de description pour des dispositifs basés sur différentes technologies et diverses 
plates-formes. La Figure 1 présente ces aspects. 
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Figure 1 – Position de la série CEI 61804 par rapport à d’autres normes et produits 
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BLOCS FONCTIONNELS (FB) POUR LES PROCÉDÉS INDUSTRIELS –  
 

Partie 3: Langage de description électronique de produit (EDDL) 
 
 
 

1 Domaine d'application 

La présente partie de la série CEI 61804 spécifie la technologie de langage de description 
électronique de produit (Electronic Device Description Language: EDDL), qui permet en 
utilisant les outils d’ingénierie l’intégration de produit dans les systèmes tout au long du cycle 
de vie.  

La présente norme spécifie EDDL en tant que langage générique pour décrire les propriétés 
des composants système mettant en œuvre des automatismes. EDDL est capable de décrire 

• les paramètres des dispositifs et leurs dépendances; 

• les fonctions des dispositifs, par exemple le mode de simulation, l’étalonnage; 

• les représentations graphiques, par exemple les menus; 

• les interactions avec les dispositifs de commande; 

• les représentations graphiques: 

 interface utilisateur avancée; 

 système graphique; 

• le repertoire des données memorisées. 

EDDL est destiné à être utilisé pour créer une description d’un dispositif électronique 
(Electronic Device Description: EDD). Cette EDD est utilisée par des outils appropriés pour 
générer un code interprété qui prend en charge la manipulation des paramètres, le 
fonctionnement et la surveillance des composants système mettant en œuvre des 
automatismes, tels que des E/S, des contrôleurs, des capteurs et des contrôleurs 
programmables. Les outils d’implémentation ne font pas partie du domaine d’application de la 
présente norme. 

La présente norme spécifie la sémantique et la structure lexicale indépendament de la 
syntaxe. Une syntaxe spécifique est définie à l’Annexe A mais il est possible d’utiliser le 
modèle sémantique avec d’autres syntaxes. 

NOTE 1 Le langage EDDL peut également être utilisé pour la description des propriétés de produit pour d’autres 
domaines. 

Le langage EDDL et l’EDD associée à un dispositif est applicable à l’automatisation 
industrielle. 

NOTE 2 L’automatisation industrielle peut comprendre des dispositifs tels que des modules d’entrée/sortie 
numériques et analogiques génériques, des contrôleurs de mouvement, des interfaces homme-machine, des 
capteurs, des contrôleurs en boucle fermée, des codeurs, des vannes hydrauliques, et des contrôleurs 
programmables. 

La présente Norme internationale satisfait aux exigences de l’Article 9 de la CEI/TS 61804-1. 
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2 Références normatives 

Les documents de référence suivants sont indispensables pour l'application du présent 
document. Pour les références datées, seule l’édition citée s’applique. Pour les références 
non datées, la dernière édition du document de référence s'applique (y compris les éventuels 
amendements). 

CEI 61499-1:2005, Function blocks − Part 1: Architecture (disponible en anglais uniquement) 

CEI/TS 61804-1:2003, Function blocks (FB) for process control − Part 1: Overview of system 
aspects (disponible en anglais uniquement) 

ISO/CEI 2022, Information technology – Character code structure and extension techniques 
(disponible en anglais uniquement) 

ISO/CEI 2375:2003, Information technology – Procedure for registration of escape sequences 
and coded character sets (disponible en anglais uniquement) 

ISO/CEI 7498-1, Technologies de l’information – Interconnexion de systèmes ouverts (OSI) – 
Modèle de référence de base: Le modèle de base Information technology  

ISO/CEI 8859-1:1998, Information technology – 8-bit single-byte coded graphic character sets 
– Part 1: Latin alphabet No. 1   

ISO/CEI 9899, Programming languages – C (disponible en anglais uniquement) 

ISO/IEC 10646-1:2000, Technologies de l'information – Jeu universel de caractères codés sur 
plusieurs octets (JUC) – Partie 1: Architecture et plan multilingue de base 

ISO 639, Codes pour la représentation des noms de langue 

ISO 3166-1, 2006, Codes pour la représentation des noms de pays et de leurs subdivisions – 
Partie 1: Codes de pays 

IEEE 754:1985 (R1990), Binary Floating-Point Arithmetic 

RFC 3629:2003, UTF-8, User Datagram Protocol, disponible à l’adresse 
<http://www.ietf.org/rfc/rfc0768.txt > 

3 Termes, définitions, termes abrégés et acronymes 

3.1 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions suivants s’appliquent, dont 
certains ont été compilés à partir des documents référencés. 

NOTE Les termes dans la CEI 60050-351 s’appliquent partiellement. 

3.1.1  
algorithme (algorithm) 
ensemble fini de règles bien définies pour la solution d’un problème en un nombre fini 
d’opérations 
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